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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  6 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 06/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 02 de juliol de 2012 
Horari: de 19.31 a 20.15 h 
Lloc: Centre Cívic de la Creu de Barberà 
 
 
Assistents 
 
Montserrat Capdevila Tatché, presidenta 
Jesús Lafuente Gutiérrez, vocal del PSC 
Roberto Abril Antón, vocal del PSC 
Pilar Pueyo Ruiz, vocal del PSC 
Juan Manuel Poyatos Súarez, vocal del PSC 
Luis Rosal Martínez, vocal del PP 
Conxita Membrives Gabaldà, vocal de l’AV de les Termes 
Juan Egea Zaguirre, vocal de l’AV de Campoamor 
Josep Guàrdia Anglés, vocal de les entitats de gent gran  
Taoufik Ezzouak Ghazal, vocal de les entitats culturals 
Mohamed Eddabouzi, vocal del grup altres entitats 
Gabriela Jiménez Álvarez, vocal de les entitats de comerciants 
José Luis González Jiménez, vocal dels centres d’ensenyament 
Raquel Alcaide Lozano, vocal de CIU (5%) 
Cristina Muñoz Cañadas, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Àngel Muñoz Aperador, coordinador del Districte 6 
José Luis Barón Pérez, cap de servei de Manteniments de Via Pública 
Cristòbal Guillen Rivera, tècnic d’Espai Públic 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Anna López Muñoz, vocal de l’AV de la Creu de Barberà 
Antonio Cuevas Cerrillo, vocal de l’AV d’Espronceda  
José Antonio Villarreal Benavides, vocal de les entitats esportives 
Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
Joan Gasull i Embid, vocal de les entitats juvenils 
Sagrario Quiñones Ruiz, vocal dels Centres d’Atenció Primària 
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Excusen la seva absència: 
 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
Andrés Montávez Gómez, vocal de les entitats culturals 
Pedro Sánchez Martínez, vocal de les entitats esportives 
Moisés Morales Ruiz, vocal de les entitats educatives 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Mesures d’estalvi energètic (2009-2012). 
3. Nomenament pendent del representant en el Consell de Ciutat. 
4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, la presidenta declara oberta la sessió.  
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
La Sra. Montserrat Capdevila dóna la benvinguda als vocals i a les persones que hi 
assisteixen com a públic. Demana als vocals de deixar el punt 1 per a més endavant i 
començar pel punt 2. S’inicia la sessió en el punt 2.  
 
2. Mesures d’estalvi energètic (2009-2012) 

 
La Sra. Montserrat Capdevila presenta el Sr. José Luis Barón, cap del servei de 
Manteniments de Via Pública, i el Sr. Cristòbal Guillen, tècnic d’Espai Públic, els quals 
vénen a informar sobre les mesures d’estalvi energètic que s’han anat implantant des 
de l’any 2009 i que al llarg d’aquest exercici continuaran implantant-se.  
 

S’hi incorpora la Sra. Raquel Alcaide, vocal de CiU. 
 
A continuació dóna la paraula al Sr. Cristòbal Guillen, el qual és l’actual gestor energètic 
de l’Ajuntament de Sabadell. El Sr. Guillen indica que la seva funció principal com a 
gestor energètic és buscar mesures per estalviar energèticament tant en l’enllumenat 
públic com en equipaments. Durant els últims 15 anys l’Ajuntament ha estat treballant 
per tal d’implantar mesures d’estalvi, però sobretot des de l’any 2009 s’incideix molt en 
aquest tema. Des d’aquest any s’està potenciant la reducció de potència a 1.400 
llumeneres, s’ha reduït l’emissió de llum cap al cel, s’han instal·lat pantalles als fanals 
per tal que la llum vagi dirigida cap a terra. També s’han substituït 24 quadres de 
comandament de regulació de flux, sobretot a la Gran Via, i s’han substituït lluminàries.  
 

S’hi incorpora la Sra. Conxita Membrives, vocal de l’AV de les Termes. 
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Informa que s’estan fent proves de tancament de lluminàries a les zones on no hi ha 
previsió de problemes de seguretat per tal de veure el retorn, si hi ha problemes de 
seguretat i si hi ha disminució de la despesa pública. En altres emplaçaments, s’ha 
reduït el temps d’encesa, amb això s’està aconseguint un estalvi a l’any d’uns 360.000 
euros anuals. 
 
El Sr. Cristòbal Guillen comenta que també s’ha apostat per les noves tecnologies en 
l’àmbit de l’enllumenat públic amb la implantació de LED a 31 punts de la Gran Via, amb 
resultats molt òptims. Aquesta tecnologia de LED també s’ha instal·lat al parc de 
Catalunya. 
 

S’hi incorpora la Sra. Pilar Pueyo, vocal del PSC. 
 
Una altra de les proves és la telegestió, que permet adaptar la llum al que es necessita 
realment. El 50 % de la ciutat té regulador de llum, cosa que permet un estalvi de 
750.000 euros. 
 
A més, s’han portat a terme actuacions de canvi de les òptiques dels semàfors a finals 
del 2008 i principis del 2009. 
 

S’hi incorpora el Sr. Juan Egea, vocal de l’AV de Campoamor. 
 
En aquest sentit, el Sr. José Luis Baron indica que el canvi d’òptiques ha significat un 
estalvi i també una millora de la visibilitat dels semàfors, ja que no es reflecteix el sol. 
També amb l’objectiu de reduir despeses, s’ha apostat per l’adquisició de vehicles 
elèctrics, essent l’Ajuntament de Sabadell un dels pioners en aquest àmbit. 
 
El Sr. Cristòbal Guillen continua explicant que dintre de les mesures d’estalvi podem 
destacar actuacions en matèria d’eficiència energètica majoritàriament en l’àmbit de 
l’enllumenat públic, la mobilitat i els equipaments. 
 
En el tema de la recollida pneumàtica, s’ha realitzat un estudi per veure en quin moment 
s’utilitzava més energia per tal de modificar el tipus de contracte de suministre i rebaixar 
la despesa. 
 
El Sr. José Luis Baron diu que el que estan fent és fer servir les mateixes mesures que 
s’utilitzen a casa per estalviar i s’exporten a l’Ajuntament tant en equipaments com en 
enllumenat públic. 
 

S’hi incorpora el Sr. Taoufik Ezzouak, vocal d’entitats culturals. 
 
Fa anys que es treballa en aquesta via, però s’ha intensificat a partir del 2009 i es 
continua treballant. Com a exemple, a dia d’avui s’està licitant un nou model de gestió 
de l’enllumenat públic en el qual, per primera vegada, es tindrà en compte sobretot 
mesures d’estalvi energètic i que permetrà reduir els consums fins a un 30%. 
 

S’hi incorpora Mohamed Eddabouzi, vocal d’altres entitats. 
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L’adjudicació està prevista cap a finals d’any i es començarà a fer un canvi d’enllumenat 
públic. Es notarà sobretot un canvi cromàtic, ja que es passarà de l’actual llum groga a 
la llum blanca del LED, que redueix potència però que garanteix el lux. Es transcriu a 
continuació la presentació d’Espai Públic sobre Estalvi i Eficiència Energètica en què es 
detallen els àmbits d’actuació i l’abast de les mesures: 
 
“Estalvi i eficiència energètica 
Àmbits d’actuació i abast de les mesures 
 
Arrel de les continues pujades de les tarifes dels últims anys (11% acumulat en 6 mesos 
del 2012 – Això suposa que es dobla el preu en poc més de 6 anys) ens veiem obligats 
a actuar immediatament per compensar l’augment de despesa. 
 
Sabadell ja va començar a treballar en la línia d’eficiència energètica fa 
aproximadament 15 anys, amb la implantació de sistemes d’eficiència a l’enllumenat, 
telegestió de les calefaccions als CEIP i d’altres actuacions. 
 
A l’any 2009 i 2010 s’impulsen les actuacions en matèria d’estalvi i eficiència energètica 
amb l’impuls econòmic dels Fons Estatals FEIL i FEOSL. 
 
Al mateix temps es designa un responsable en matèria d’eficiència energètica (Gestor 
Energètic) totalment destinat a localitzar i executar accions que ens permetin estalviar 
energia. 
 
Les actuacions en matèria d’eficiència energètica han estat majoritàriament en l’àmbit 
de l’enllumenat públic, la mobilitat i els equipaments. 
 
A l’enllumenat s’han fet diferents actuacions que van des del canvi de llumeneres per 
altres més eficients, millorar el rendiment de llumeneres existents i per tant, ajustar la 
potència, augment del parc de reguladors de flux, etc., fins al canvi de model de gestió 
del manteniment actual. 
 
Actualment estem en procés de licitació del nou model de gestió de l’enllumenat públic, 
que ens permetrà reduir els consums fins a un 30%. Aquesta reducció del consum es 
degut a la introducció d’avanços tecnològics efectius com son els LED’s. 
 
A l’àmbit dels equipaments, s’han fet diferents actuacions des de millorar la gestió i l’ús 
de l’equipament en quant a climatització, calefacció i il·luminació, fins a petites 
actuacions com millorar l’eficiència de les màquines de vending. 
 
Dintre de la mobilitat es poden destacar actuacions com la incorporació del vehicle 
elèctric i el canvi de les òptiques dels semàfors a LED’s. 
 
Altres actuacions en matèria d’eficiència energètica ha estat la incorporació d’un nou 
software de gestió de factures electròniques i la gestió de contractació dels subministres 
elèctrics mitjançant subhastes electròniques.” 
 
Es dóna pas a un torn de preguntes: no n’hi ha cap.  
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1. Aprovació de les actes anteriors 
 

La Sra. Montserrat Capdevila informa de l’esmena presentada verbalment pel Sr. Luis 
Rosal. El Sr. Luis Rosal manifesta que a l’acta apareix com a absent quan hauria de 
sortir com a assistent. S’aprova l’esmena. 
 
Acord: s’aprova l’acta número 5/2012, de 21 de maig de 2012, amb l’esmena indicada. 
 

 
3. Nomenament pendent del representant en el Consell de Ciutat 

 
La Sra. Montserrat Capdevila demana si hi ha algun voluntari per fer de representant en 
el Consell de Ciutat i, en no presentar-s’hi ningú, proposa que s’aprovi provisionalment 
la Sra. Gabriela Jiménez Alvárez, vocal de les entitats de comerciants, la qual s’havia 
ofert anteriorment a ser representant del Consell de Ciutat si no hi havia cap altra 
candidatura, a l’espera de traslladar-li perquè l’accepti. No hi ha inconvenient. 
 
Acord: S’aprova provisionalment la Sra. Gabriela Jiménez Alvárez com a representant 
del Consell de Ciutat, a l’espera que ho accepti. 
 
 

4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 
Consell de Ciutat 

 
El Sr. Antonio González, representant del Consell de Salut, informa que no hi ha hagut 
cap reunió des de l’últim Consell. 
 
La Sra. Susana Ruiz, representant al Consell d’Esports, no hi és present. 
 
El Sr. Taoufik Ezzouak, representant del Consell d’Igualtat Dona-Home, comenta que 
no hi ha hagut cap reunió des de l’últim Consell. 
 
El Sr. José Luis González Jiménez, representant del Consell d’Educació, no hi és 
present.  
 
 

5. Comunicacions 
 
La Sra. Montserrat Capdevila informa que s’ha obert un procés de participació municipal 
sobre el PAM (Pla d’Actuació Municipal) a fi de recollir l’opinió dels ciutadans i fer el pla 
d’actuació a desenvolupar durant els propers 3 anys tenint en compte les prioritats. 
Anima els assistents que participin en el procés i facin arribar les seves aportacions. 
Informa, així mateix, que les propostes incloses en el procés es van aprovar al maig, al 
juny s’ha fet la distribució dels qüestionaris i durant el juliol, fins al dia 15, es recolliran 
els qüestionaris per tal de fer el recull d’opinions. Es pretén fer el retorn del resultat del 
procés a l’octubre. El qüestionari gira al voltant de sis eixos i 48 propostes.  
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La Sra. Montserrat Capdevila aprofita l’avinentesa per recordar que es va enviar a les 
entitats un formulari per correu electrònic sobre els tràmits electrònics, per tal de millorar 
el procediment. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila informa els assistents que el proper dia 11 de juliol serà el 
darrer dia perquè les entitats veïnals puguin presentar la sol·licitud de subvenció de 
l’exercici en curs. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila recorda que ja s’han dut a terme dues festes majors, la 
del barri d’Espronceda (1 a 3 de juny) i la del barri de Campoamor (8 a 10 de juny), 
totes dues amb molta participació, segurament perquè la gent es queda més a Sabadell 
i participa més de les activitats al carrer. Recorda, així mateix, que la setmana que ve 
serà la Festa Major de la Creu de Barberà (6 a 8 de juliol) i a finals de setembre serà la 
del barri de les Termes (28 a 30 de setembre). 

 
 
6. Torn obert de paraules 

 
La Sra. Montserrat Capdevila demana si hi ha alguna persona que vulgui fer alguna 
pregunta o fer algun comentari. No hi ha cap pregunta. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila indica que vol respondre la preguntar que se li va fer en la 
sessió anterior sobre si hi havia algun problema amb les alçades dels pisos del c. de 
Diego Almagro. Ha fet la pregunta al departament corresponent i li han indicat que no hi 
ha cap problema amb les alçades i que el calendari d’acabament de les obres continua 
essent el ja informat anteriorment: és previst finalitzar les obres a finals d’estiu i procedir 
a les adjudicacions a finals d’any. La Sra. Montserrat Capdevila informa que proposarà 
de fer una visita als pisos per part del Consell de Districte un cop estiguin acabades les 
obres, segurament sobre el setembre o octubre. 
 
El Sr. Antonio González demana si ja se sap quina finalitat tindran els locals d’aquests 
pisos. La Sra. Montserrat Capdevila respon que s’ha de fer un pla d’usos, un cop 
acabades les obres es procedirà a fer.  
 
El Sr. Juan Egea demana quan estaran acabats els pisos. La Sra. Montserrat Capdevila 
respon que, com ja ha informat en anteriors ocasions, és previst que les obres s’acabin 
a finals d’estiu i les adjudicacions a finals d’any. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila demana si hi ha alguna pregunta més. No hi ha més 
preguntes. La Sra. Montserrat Capdevila finalitza la sessió amb el desig d’una bona 
festa major per als barris que encara no l’han fet i unes bones vacances per a tothom. 
 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 

La secretària delegada     Vist i plau 
        La presidenta 


